
 
 

Bestyrelsesmøde 24-11-2019 

Tilstede er: 
Mikkel Henriksen 
Katja Nielsen 
Susan Stryg 
Tina Frederiksen 
 
Fraværende: 
Stine Skjødt 
Louise Johannsen 
Johnny Frandsen 
 
Referent  
Katja Devantier Dysted Nielsen 
 

 
Dagsorden: 

- Udstilling ala EMC (European Maine Coon Championship) 

- MCO Pro League (Nyt koncept) 

- Breed BIS/ Maine Coon  

- Tilmeldinger til arrangementer 

- Ideer til arrangementer (Jylland/Fyn/Sjælland) 

- Topkat 2019 

- Facebook og sociale medier – guideline for bestyrelsens medlemmer  

- Hovedsponsor 

- Økonomi 

- Evt. 

 
 
 
EMC: 
Der er blevet snakket om, at Maine Coon Klubben godt kunne tænke sig at afholde et EMC (European 
Maine Coon Championship) igen, lidt som Norsk Skovkatte Ring (NSR) gør i Nørresundby til januar. NSR 
holder jubilæums udstilling sammen med Jyraks udstilling; lørdag er NFO’erne er i en hal for sig og den 
almindelige udstilling er i den anden hal i Solside Hallen. 
Sidst der var EMC, tilbage i 2017, blev det afholdt i Vejle. Vi har derfor haft det med i overvejelserne om et 
evt. kommende EMC skulle være på Sjælland. Dette ville måske gøre det lettere for nogle af de 
udenlandske udstillere med fly direkte til Kastrup. 
Som vi ser det, er der to mulige placeringer, hvor der er to haller; det ene sted er i Vallensbæk og det andet 
er i Albertslund. 
DARAK har planlagt udstilling den 6.-7. marts 2021 i Københavns området, MCO Klubben vil forhøre sig om 
muligheden for et samarbejde. Møde med DARAK aftales hurtigst muligt. DARAK skal desuden høres 
angående indtægterne pr. tilmeldte Maine Coon.  
 
 
 
 



 
 

MCO Pro League (Nyt koncept): 
Vedrørende MCO Pro League, så er det tiltænkt som en slags turnering.  
Det er tiltænkt sådan, at der bliver afholdt et Breed BIS ved hver af de 3 hovedklubber.  
Den placering man får, om det er EX1 eller Breed BIS, svarer til nogle point ala samme pointskala som ved 
Topkat konkurrencen.  
Ved årets sidste udstilling (juleudstillingen hos Racekatten) er det tænkt, at Breed BIS afholdes lørdag og 
præmieringen er om søndagen. Breed BIS holdes lørdag så point kan nå at tælles og placeringer afgøres.  
Der vil være præmier til de 3 medlemmer, hvis kat har optjent flest point på de 3 show med Breed BIS. Man 
behøver ikke have deltaget på alle 3 shows, men det vil, i sagens natur, forøge ens chancer for at vinde.  
 
 
Breed BIS/ Maine Coon: 
I 2020 vil vi se, om vi kan lave et Breed BIS, hvor vi så vil give en uddybende forklaring af pointsystemet. 
Der skal laves reklame for det, så vi kan få nok katte til at kunne afholde Breed BIS. 
 
Tilmeldinger til arrangementer 

Fremover laves en tilmeldingsliste på Google Drev til internt brug for bestyrelsen. Denne laves med et 
afkrydsningsfelt til betaling. 

 

Ideer til arrangementer (Jylland/Fyn/Sjælland) 

Vi snakkede om flere arrangementer, der er nogle, som er planlagt og nogle, som er kommet ret langt i 

processen. Følgende er hvad der er snakket om og hvad vi arbejder videre med. 

 

- Sygdomme – generelle (Jylland) 

- Førstehjælp 

- Standarden – Har du styr på standarden? 

- Store katte + ernæring ved Royal Canin 

- Agria – Er du ordentlig dækket ind? 

- Michelle Garnier (katterådgiver) her er der flere muligheder i spil til oplæg; Ny kat i hjemmet, stress 

hos katte, adfærdsændringer osv. 

- Charly Riis – sølv genetik 

- Hjertescanning (Hel dags arrangement)  

- Yankee dag/evt. sommerfest - Pia Frølich Christensen har tidligere sagt, at hun gerne vil byde folk 

indenfor, det arbejder vi videre med. Evt. sommerfest med tema – besøg en opdrætter 

 

Topkat 2019 

Der skal laves et opslag på Facebook med info om, at folk kan tilmelde sig til Topkat 2019. Opslaget skal 

indeholde henvisning til hjemmesiden, hvor reglerne er beskrevet (Tina) 

Tina fremsender liste til gennemgang hos Katja, Katja udarbejder diplomer. 

Vi skal høre en evt. ny hovedsponsor om de kan sponsorer evt. kokarder eller pokaler til topkattene eller 

give tilskud hertil. Det undersøges om Olivers vil sponsorere grus igen – Tina 

Det undersøges om Vitakraft vil sponsorere noget igen – Katja spørger Simone om kontaktperson hos 

Vitakraft. 

Der skal ansøges om min. 30 præmier (foder?) 

 

Præmieoverrækkelsen kan enten være på DARAK’s udstilling d. 7.-8. marts 2020 eller på GF d. 21. marts 

2020. 



 
 

 

 

Facebook og sociale medier – guideline for bestyrelsens medlemmer  

Der blev snakket om, at vi i bestyrelsen, holder en sober tone. 

Hvis man ligger noget op, så er det ens egne holdninger men man skal samtidig tænke over, hvad man 

kommenterer på. Maine Coon Klubben må under ingen omstændigheder blandes ind i ens egne holdninger. 

Hver meget obs. på om man liker noget med Maine Coon Klub profilen eller ens egen. 

På Maine Coon klubbens åbne side, må der gerne komme sjove indslag igen. 

På den lukkede Facebook side, skal vi forsøge at lave nogle flere debatoplæg. 

 

Hovedsponsor 

Vi er i øjeblikket i gang med forhandlinger om en hovedsponsor for 2020. 
 
Økonomi 

Budgettet/resultatet skal udspecificeres – hvad er indeholdt i hvilke poster? 

Økonomien for arrangementerne skal opdeles for hvert arrangement. Dette således vi får 

gennemskuelighed på hvilke arrangementer, som giver overskud og hvilke som evt. giver underskud. Med 

gennemskuelighed kan vi også analysere årsager til evt. underskud 

Veste skal have sin egen konto i kontoplanen. 

Hvad er indeholdt i punktet ”standen”? 

Hjemmesiden – hvad indeholder denne? 

 

Evt. 

”Jule”banko – skal undersøges om det kan lade sig gøre i 2020. 
Alle undersøger muligheder for sponsorgaver – både til mennesker og dyr – skal startes op nu! 
De 3 hovedklubber spørges om de vil sponsorere udstillingsgebyrer eller medlemskaber. Maine Coon 
Klubben kan evt. give 1 års medlemskab. 
 
Standen på udstillinger i 2020: 
- DARAK – Dragør 7.-8. marts 2020 
- JYRAK – Kolding 14.-15. marts 2020 
- JYRAK – Horsens 20.-21. juni 2020 
- DARAK – Herlufmagle 01.-02. august 2020 
- JYRAK – Skive 05.-06. september 2020 
- DARAK – Strøby 07.-08. november 2020 
- JYRAK – Århus N 21.-22. november 2020 

 
Dette er de mulige udstillinger, om standen kommer med på alle, skal vi have op igen, når vi kommer lidt 
tættere på. Der skal opdateres på hjemmesiden, når det er afklaret. 
 
Mikkel undersøger muligheden for at skifte bank ved hans bank. Samtidig undersøges der muligheden for 
at have mobilepay erhverv. 
 
Bestyrelsen er blevet kontaktet af KatteMagasinet, om vi vil skrive en artikel om Maine Coon katten – dette 
vil vi takke gerne takke ja til, da vi syntes, det er vigtigt at give folk et indblik i vores fantastiske race. Mikkel 
kontakter Birgit Holme og takker ja. I forbindelse med artiklen skal vi bruge nogle gode billeder (300dpi) – 
her skal vi gerne have medlemmerne på banen. Vi skal have nogle billeder, som viser standarden tydeligt og 
nogle stemningsbilleder også dog med mest mulig rolig baggrund. 



 
 

 
 
 
Vi har nu kørt ”Dommerens Bedste” og ”Best of Best” på et par udstillinger, hvor standen har været med. 
Dommerne, som har dømt Maine Coons, vælger deres bedste mellem de af medlemmernes katte, som har 
været oppe hos dem. Den vindende kat får et diplom og skal komme hen til standen senere på dagen, hvor 
præmien udleveres. I standen blev der også afholdt ”Best of Best”. Her foregår bedømmelserne på en lidt 
anden måde, da det er børn, som udvælger deres favorit. Den kat med flest stemmer bliver så ”Best of 
Best”. Efter vi nu har kørt med det et stykke tid – ændrer vi det fra at hedde ”Best of Best” til ”Børnenes 
Bedste”. Det er en ekstra sjov konkurrence, som er for børnenes skyld og også lidt tilskuerne.  
 

Tak for i dag. 
 


